

# RCEME



# GEMRC

## MCpl Glen Cowles, CD

After 37 years of service with the Canadian Armed Forces (CAF) and The Corps of Royal Electrical Mechanical Engineers (RCEME), MCpl Glen Cowles will retire on 4 October 2023.

MCpl Glen Cowles enrolled in CAF on 22 May 1986, and went to CFRS Cornwallis for basic training followed by a memorable stay at CFCE in Kingston, ON for POET training. He seized the opportunity for a career as an Electrical Mechanical Technician, and was sent to CFB Borden to complete his POET training at CFSATE and later completed QL3 trg in 1987 at CFSEME. Once a QL3 trained, was posted to 202 Workshop Depot to complete his QL4 OJT trg for ELM. In 1988 was posted to Z-Bty of 1 RCHA, at Lahr, Germany, where he later received his Cpl's while serving the Guns at HQ Battery, he completed his QL5 FCS Optronic trg at CFSEME as well. Repatriated back to Canada in 1992 to CFB Esquimalt Workpoint where he spent 4 amazing years in the west coast. Posted to 1 Svc Bn Maintenance Coy Calgary, AB in 1995, only to be posted north to CFB Edmonton, 1 Svc Bn Maintenance Coy in 1996. He remained in Bldg 5 for several years and name changes from 1 Scv Bn to 1 Field Workshop as well as 1 ASU Edmonton and then back to 1 Svc Bn. Promoted to MCpl in 2004, he was posted to LdSH(RC) serving with both HQ + Recce Sqn's as a TOET Tech. He received a posting to Valcartier, QC in 2008 to 5 Bon Svc Maintenance Coy. He received his DP3 EME Supervisor's Crse in 2009. He was posted to 5 GRC, 58 Sqn in 2014. He returned to 202 Workshop Depot in 2016 where he served another 3 yrs. He returned to 5 Svn Bn Valcartier, QC in 2018 as a TOET Tech where he will retire.



He has gone on several tours (5), three to Afghanistan, OP APOLLO 2002, OP ATHENA 2008. OP ATHENA 2010, one in EX-Yugoslavia OP PALLIDUM, 1997, and one in Aviano, Italy OP ECHO, 2000.

At the member's request, no Departure with Dignity (DWD) ceremony will be held, but a dinner will be organized internally. Please send your stories, messages, and photos to Sgt Yemoyne à [Yanick.Lemoyne@forces.gc.ca](mailto:Yanick.Lemoyne@forces.gc.ca).



# RCEME



# GEMRC

## Cplc Glen Cowles, CD

Après 37 ans au sein des Forces Armées Canadiennes (FAC) et du Corps du Génie électromécanique royal Canadien (GEMRC), le cplc Glen Cowles prendra sa retraite le 4 octobre 2023.

Le cplc Glen Cowles s'est enrôlé dans les FAC le 22 mai 1986 et s'est rendu au CFRS Cornwallis pour une formation de base suivie d'un séjour mémorable au CFCE à Kingston, ON pour l'entraînement POET. Il a saisi l'opportunité de faire carrière comme technicien en électromécanique et a été envoyé à la BFC Borden pour terminer son stage de POET à l'ETGAFC. Il a ensuite été envoyé à l'EGEMFC pour compléter sa formation de NQ3. Une fois celle-ci complétée, il a été affecté au 202 Dépôt d'atelier pour parfaire son instruction en tant que NQ4 (ELM). En 1988, il a été affecté à la Batterie Z du 1 RCHA, à Larh en Allemagne, où il a ensuite été promu caporal. Tout en servant sur les canons à la batterie du QG, il a également complété son instruction optronique QL5 FCS à l'EGEMFC. Rapatrié au Canada en 1992 à la BFC Esquimalt Workpoint où il a passé 4 années incroyables sur la côte ouest. Affecté à la 1 Svc Bn Maintenance Coy Calgary, AB en 1995, et ensuite affecté au nord à la BFC Edmonton, 1 Svc Bn Maintenance Coy en 1996 où il a travaillé au bâtiment 5 pendant plusieurs années. Durant ce temps, le nom de l'unité change de 1 Scv Bn à 1 Field Workshop, ensuite à 1 ASU Edmonton, puis finalement redeviens 1 Bon Svc. Promu cplc en 2004, il a été affecté au LdSH(RC) au service du QG + de l'escadron de reconnaissance en tant que TOET. Il a été affecté à Valcartier, QC en 2008 à la compagnie de maintenance du 5 BNS. Il a été ensuite traversé la rue pour aller au 5 GRC, à l'escadron 58 en 2014. Il est retourné au 202 Workshop Depot en 2016 où il a servi encore 3 ans. De retour au 5 Svc Bn Valcartier, QC en 2018 où il sert depuis en tant que TOET Tech.



Il a effectué plusieurs missions (5), trois en Afghanistan (OP APOLLO 2002, OP ATHENA 2008, OP ATHENA 2010), une en EX-Yougoslavie (OP PALLIDUM, 1997) et une à Aviano, Italie (OP ECHO, 2000).

À la demande du membre sortant, aucune cérémonie de Départ Dans la Dignité (DDD) ne sera organisée, mais un dîner sera organisé à l'interne. Veuillez envoyer vos histoires, vos messages et vos photos au sgt Yemoyne à [Yanick.Lemoyne@forces.gc.ca](mailto:Yanick.Lemoyne@forces.gc.ca).

